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Deltagere: 

Mette Bendstrup (MB) 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Lone Madsen (LM) 

Mads Ramsing (MR) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Peter Thygesen Nielsen (PTN) 

Jesper Misfeldt (JM) 

Eddie Kjær Larsen (EKJ) 

Niels Lauritsen (NL) 

Bibi Steinfurth (BS) 

 

Afbud: 

  

Sekretariatet: 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

Karin Rye Riddermann (KRR) 
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1. Godkendelse referat 131 + 132 (konstitueringsmøde)  

Godkendt. 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

Intet nyt. 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

Sekretariatet har sendt det allerede rundsendte svar til Kent Nielsen, med besked om at vi 

mener, at vi har svaret på de kommentarer og spørgsmål, han sendte bestyrelsen 

umiddelbart inden årsmødet. 

Vi endte med at sende svaret fra Danske Svømmebade og orienterede efterfølgende 

Styregruppen for Erhvervslivredderprøven med følgeskrivelse, hvori vi bakker op om 

Liselottes mandag i styregruppen. Det er der kommet flere positive tilkendegivelser på fra 

andre medlemmer, der også har fuld tillid til Liselottes virke i Erhvervslivredderprøven. 

 

Liselotte orienterede om dagsorden for det kommende møde i styregruppen. 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Under årsmødet fik Liselotte tilsendt ”det nu godkendte og længe ventede Modelregelsæt 

for Badesikkerhed” – og indsendte foreningens kommentarer til fristen den 25. marts. 

Bilag og Liselottes svar ligger i AquaShare.nu. 

 

e. Kurser 
 

Senest årets andet teknik kursus afviklet med fuldt hold. 
Herfra er der fokus på markedsføring af kurser på den anden side af sommerferien. 
Der er forsat god søgning til kurserne og forsat henvendelser vedr. interne kurser. 

 
f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
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Renovering nybyggeri 
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
Det afsluttende arbejde med at få hjemmesiden klar er i gang og forventes afsluttet inden 
sommer. 

 
g. IAKS/IAKS Nordic 

Bilag: Invitation  
 
IAKS Nordic Generalforsamling 21. maj 16.00-17.00 (online) 
 
Peter Thygesen deltager. 
Sekretariatet sørger for at videresende invitation og øvrigt materiale. 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært 

Intet nyt – men Klaus Frejo er meget positiv over at han har mange ”i gang”, og samtidig 

blev netop værtskab og kompetencer v. personalet i idrætscentrene fremhævet som en del 

af løsningen på sundheds- og trivsel-udfordringerne i samfundet. 

 

i. KL 

Under Idrætsmødet, drøftede Karin ’sagerne’ med wellness-faciliteter i kommunalt ejede 

svømmehaller med Jakob Ludvigsen fra KL.  

Sagerne er ikke på KLs radar, fordi det netop er Kommunalfuldmagten, der sætter 

retningen for hvad man må og ikke må i idrætscentrene. 

 

Jakob Ludvigsen har i øvrigt lige meldt ud, at han starter nyt job i Rudersdal Kommune den 

1. juni, og KL er derfor (igen) uden idrætsfaglig ekspertise. Vi følger naturligvis med i, hvem 

de ansætter i stedet og skaber god relation til vedkommende så snart vi ved, hvem det 

bliver. 

 

j. HI/IFFD 

IFFD - intet nyt. Har fokus på fortsat udvikling og medlemsrekruttering, hvor der hele tiden 

kommer flere kommuner med. Har indgået samarbejde med IDAN om et tre-årigt 

vidensprojekt, der gerne skal generere viden omkring faciliteternes rolle i samfundet.  
https://www.iffd.dk/nyheder/prm-idan-og-iffd-vil-hjaelpe-kommunerne-med-data-som-kan-styrke-

deres-arbejde-pa-idraets-og-fritidsomradet 

 

IFFD har netop igangsat netværk for Fritidskonsulenter/udviklingskonsulenter i 

kommunerne, hvor det er tanken, at de kan drøfte gode erfaringer på kryds og tværs. 

 

https://www.iffd.dk/nyheder/prm-idan-og-iffd-vil-hjaelpe-kommunerne-med-data-som-kan-styrke-deres-arbejde-pa-idraets-og-fritidsomradet
https://www.iffd.dk/nyheder/prm-idan-og-iffd-vil-hjaelpe-kommunerne-med-data-som-kan-styrke-deres-arbejde-pa-idraets-og-fritidsomradet
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HI: 

Status på samarbejdet 

 

  

Mette og Liselotte har siden ultimo februar forsøgt at få planlagt et møde mellem formænd 

og næstformænd – men dette har vist sig særdeles vanskeligt. Det er endnu ikke lykkes at 

fastsætte en mødedato. 

 

   

Mette redegjorde og kommenterede på forløbet fra februar og frem til nu. 

Karin supplerede med bemærkninger omkring den rammeaftale der ligger i samarbejdet 

medlemmer HI, IFFD og Danske Svømmebade, hvor af det bl.a. fremgår at der skal fælles 

udmeldinger til / på forhold der har indvirkning på svømmebadene. Her ses flere eksempler 

de seneste måneder – fx i forbindelse med sag om spa i tilknytning til offentlige 

svømmehaller. 

 

Der var forsatte drøftelser omkring samarbejdet og HI / IKF og deres organisering. 

Herunder opstarter af IKF Svøm. 

 

Det blev besluttet, at Mette svarer på seneste mail fra HI / IKF og Henrik inkl. ny Doodle for 

at få fastlagt en dato for møde.  

Dagsorden på mødet skal bl.a. omhandle definition af samarbejde og få Henrik til at sætte 

på sine forventninger og hvad ambitioner for IKF Svøm er. 

 

k. Andet 

 

3. Projekter 

a. Bekendtgørelsen  

Karin har talt med Signe Andersen fra Miljøstyrelsen. 

De er ganske rigtigt i proces med at opdatere bekendtgørelsen, men kommer ikke rigtigt i 

gang med arbejdet før efter sommerferien. 
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Signe vil MEGET gerne have konkrete inputs til steder i bekendtgørelsen, der er 

uhensigtsmæssige eller kræver opdatering – og meget gerne inden sommerferien. 

 

Der var drøftelser vedr. formen i forhold til at indsamle inputs til hvor bekendtgørelsen skal 

opdateres: Teams møde, opslag Aquashare, workshop. 

 

Der var enighed om, at følgende emner skal opdateres: 

• Belastningsreguleret drift 

• Genrbrugsskyllevand 

• Inddampningsrest 

Det blev besluttet at lave opslag på Aquashare med udgangspunkt i ”…vi ser disse 

udfordringer – ser I andet???” 

Sekretariatet er på opgaven. 

Bibi og Carsten kommer efterfølgende med oplæg til dialogen med Signe. 

 

Mads fortalte om oplæg hos Envida (Foreningen af miljø-, plan- og naturmedarbejdere i 

det offentlige).  Det blev aftalt, at Mads efterfølgende tager dialogen for et muligt 

samarbejde. 

b. DS 477 

Der er opstartsmøde for arbejdet den 21. maj, hvor vi er en del tilmeldte fra bestyrelsen. 

Der bliver efter opstartsmødet nedsat en række ’skrive-udvalg’ som tager sig af de 

forskellige dele af standarden. 

 

Det koster knap 10.000 for hver plads at deltage i det videre arbejde, så det skal sikres at vi 

stiller med de rigtige repræsentanter fra foreningen. 

 

Dem der ønsker at deltage fysisk ved informationsmødet, skal melde tilbage til 

sekretariatet, som så giver besked. 

Efter mødet tages der stilling til hvem der evt. skal repræsentere foreningen og i hvilke 

skrive-udvalg. 

Peter skal muligvis deltage via SystemAir 

 

Det blev italesat, at dem der evt. repræsenterer Danske Svømmebade i udvalg tager firma 

hatten af og repræsenterer HELE området. 

 

c. Branchevejledning for godt arbejdsmiljø i svømmehaller 

 

Arbejdsgruppen har holdt første møde, og skal mødes igen i ugen den 16. maj for at blive 

konkrete med inputs. 
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Det forventes at arbejdet kan afsluttes fra vores side inden midten af juni måned, og BFA 

Service er meget glade og taknemmelige for vores hjælp. 

d. Andre projekter 

Udskiftning af pumper til pumper med frekvensomformere. 

Test af skylletider i forhold til turbiditet og bakterieindhold. 

Eddie / Københavns Kommune vil gerne byde ind med svømmehaller, når tid er. 

 

Det blev aftalt, at første prioritet er DS 477, men at projektstyregruppen kan afsøge 

mulighederne for at købe sig til ovenstående undersøgelser. 

4. Økonomi  
 
Bilag: Balance pr. april måned. 
Første kvartal og status pr. 30. april. 

 
5. Kommende møder  

 
Møderække for planlagte møder 2024 / 2025: 

 
September: 23. september 10 – 12 (online) 
November: 1. november 10.00 – 12.00 (online) 
December: 5.-6. december – Sæby 
Januar 27. januar 10.00 – 12.00 (online) 
Marts: 18. marts 15.00 møde og middag Hotel Legoland Billund 
 

6. Eventuelt 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 325 
(2023: 330) 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Tal i ( ) = status pr. 01.01.25 
Svømmebad: 241 (238) 
Leverandør: 49 (47) 
Rådgiver: 15 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 16  
 

Bilag: Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses dato 
/ modtaget 

Gulkrogcentret 
(Vejle Kommune) 

Svømmebad m. 
Aquapunkt 

26.04.2000 31.12.2024 
/26.02.2024 

Herning Kommune Myndighed 07.04.1999 31.12.2024 
/14.02.2024 

Atecpool Netherlands Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

Herlufsholm Idrætscenter Svømmebad m. 
Aquapunkt 

 31.12.2024 
/17.01.2024 

Birkeparkens Varmtvandsbassin Tilknyttet adresse  31.12.2024 
/17.01.2024 

FläktGroup Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

Broconsult Leverandør  31.12.2024 
/17.01.2024 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

Radioudlejning Leverandør 18.12.2023 

Dragør Svømmehal Svømmebad 22.01.2024 

Stark Leverandør 23.02.2024 

OBH Rådgivende Ingeniører A/S Rådgiver 07.03.2024 

Grundejerforeningen Godthåbsparken Svømmebad 07.02.2024 

 
 

 


